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Guvernul urmeaza sa adopte, vineri, bugetul pentru anul 2019

Executivul urmeaza sa adopte, vineri, bugetul pentru acest an, iar proiectul va intra pe lista suplimentara a

anuntat, joi seara, premierul Viorica Dancila. Şedinta de Guvern va începe la ora 12.00. 

Şeful Executivului a adaugat, într-un interviu acordat joi seara Antena 3, ca sedinta pregatitoare a Guvernului a

avut loc înaintea ca ea sa plece la Bruxelles, unde miercuri si joi a avut întrevederi cu presedintele Consiliului

European Donald Tusk si prim-vicepresedintele Comisiei Europene Frans Timmermans.

Modul de alocare al banilor pentru administratiile locale a creat nemultumiri în rândul primarilor, acestia având

mai multe runde de negocieri, atât saptamâna trecuta, cât si joi, cu ministrul Finatelor. Prrimarul general al

Capitalei Gabriela Firea a acuzat ca Liviu Dragnea îi uraste pe români pentru ca Primariei i se taie 25% din buget,

adica 180 milioane de euro.

Pe fondul acestor nemultumiri, o întâlnire a avut loc, joi la sediul Ministerului Finantelor, între ministrul Eugen

Teodorovici si Gabriela Firea, care i-a reprezintat pe primarii de municipii din Asociatia Municipiilor din România

(AMR). Teodorovici a spus, înainte de discutii, ca o solutie a fost gasita deja. Pe de alta parte, ministrul de Finante

a fost contrazis însa de Gabriela Firea sustinând ca Guvernul taie în continuare un procent de 25% din bugetul

Capitalei.

Şi liderul PSD Liviu Dragnea a participat miercuri, alaturi de ministrul Finantelor Eugen Teodorovici la o sedinta

Asociatiei Municipiilor din România pentru a vorbit cu primarii de municipii despre buget. La întâlnire a fost

prezent si primarul general al Capitalei Gabriela Firea. La finalul întrevederii, presedintele PSD a spus ca

primariile vor avea venituri cel putin la nivelul celor din 2018.

Dragnea a adaugat ca, spre deosebire de anii anteriori, va exista o crestere de 27% pe toata administratia locala din

cotele defalcate din impozitul pe venit si din TVA, iar la nivelul Capitalei sa se hotarasca în ce mod se împart banii

cu primariile de sectoare, recomandând. Asta în conditiile în care edilii au cerut ca procentul din bugetul national

alocat adminsitratie locale sa fie de 30%. Liderul PSD a precizat ca dupa cum va decide Primaria Generala si cele

de sector asa vor fi aprobate sumele atunci când proiectul de buget va ajunge la Parlament.

De asemenea, DIICOT a transmis, joi, printr-un comunicat de presa, ca fondurile alocate în proiectul curent de

buget nu permit desfasurarea în conditii optime a activitatii Directiei si pun în pericol finalizarea cauzelor penale

aflate în curs.

Procurorii sustin ca dupp achitarea datoriile pe care Directia le are ramân bani doar pentru desfasurarea pe sase

luni a activitatii.

Liderii coalitiei PSD-ALDE au avut întâlniri zilnice în aceasta saptamâna în care au discutat despre bugetul pentru

acesta an.

Referitor la acest subiect, presedintele ALDE Calin Popescu Tariceanu a explicat, joi, ca nu exista probleme în

coalitia de guvernare, iar discutiile pe buget au mers bine, în ciuda speculatiilor ca ar fi existat tensiuni, sustinând

ca obiectivul este realizarea unui buget axat pe investitii. El a adaugat ca a existat un consens pe partea de

infrastructura.

De asemenea, Liviu Dragnea a anuntat ca intentioneaza ca o suma importanta din fondurile serviciilor secrete sa

ajunga la Sanatate, pentru programele destinate copiilor, precum alocarea de vitamina D sau schemele pentru

diabetici. Aceasta masura va fi probabil luata printr-un amendament în Parlament, dupa adoptarea bugetului de
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catre Executiv.
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